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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Sindicalistii din Ambulanta, memoriu despre ”situatia critica” in care se afla 

serviciul sub coordonarea DSU si ameninta cu ”ample actiuni de protest, indiferent 

de consecinte”/ Sindicalistii sustin demersurile lui Rafila de a prelua Ambulanta si 

Urgentele/ Reactia DSU condus de Arafat 

• Premierul, cuvinte de lauda la adresa solutiilor guvernului: „Romania isi mentine 

ritmul de dezvoltare, in ciuda contextului dificil la nivel european”/ Intre timp, 

realitatea: Inflatia continua sa creasca puternic si Romania se confrunta cu riscul de 

a intra in recesiune 

• Comisia Europeana a revizuit in crestere prognoza privind avansul economiei 

Romaniei in acest an, la 3,9%, fata de 2,6% cat preconiza in primavara. Pentru 

2023, proiecteaza o crestere de 2,9%, sub estimarile anterioare 

• Datoria externa totala a Romaniei a crescut cu 2,7 miliarde de euro in primele 

cinci luni ale anului, la peste 137 miliarde de euro. In acelasi timp, deficitul de cont 

curent s-a majorat cu 4,5 miliarde de euro 

• Scandalul pensiilor speciale continua - Marcel Bolos anunta termen pentru 

rezolvarea situtiei pana in decembrie, Dan Carbunaru vine cu explicatii 

suplimentare 

• Ministrul Apararii, la TVR INFO: Discutia despre pensiile militare intr-un moment 

in care la granitele tale ai un razboi e in sine o proasta optiune. Pensiile militarilor 

nu sunt pensii speciale, sunt pensii ocupationale 

• Ministrul Mediului, la sediul ONU: 'Avem mai putin de 8 ani pentru a indeplini 

obiectivele stabilite in Agenda 2030' 

• Virgil Popescu anunta o 'iarna complicata': 'Avem pregatite toate scenariile. Nu 

se pune problema ca populatia sa nu aiba acces la incalzire' 
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• Ministerul Agriculturii scoate la bataie 15 milioane de lei pentru infiintarea 

grupurilor de producatori 

• Ministerul Justitiei: Monitorizarea noului sistem de competente post-desfiintare 

SIIJ este responsabilitatea CSM si a procurorului general 

• Noul Registru de Vaccinare nemultumeste medicii de familie: ”Program mult mai 

stufos, mult mai complicat” / In noua platforma nu se pot prelua datele vechi, 

legate de vaccinarea copiilor 

• Depozitarul Central va distribui sumele de bani aferente platii pentru titlurile 

emise in Programul Fidelis 

• Recenzarea populatiei se prelungeste cu o saptamana 

• Ministrul german de Externe - in vizita in Romania; se va intalni cu premierul 

Nicolae Ciuca 

• Rezolutie dedicata Romaniei in Congresul SUA, la implinirea a 25 de ani a 

Parteneriatul Strategic dintre Romania si Statele Unite 

• Pretul petrolului european a coborat sub 95 de dolari (-4%) si a revenit la nivelul 

dinaintea razboiului din Ucraina 

• Europa a gasit sursa pentru a importa gaze: Romania si Ungaria nu vor avea acces 
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• Sindicaliştii din Ambulanţă, memoriu despre ”situaţia critică” în care 

se află serviciul sub coordonarea DSU și amenință cu ”ample acțiuni de 

protest, indiferent de consecințe”/ Sindicaliştii susţin demersurile lui 

Rafila de a prelua Ambulanța și Urgențele/ Reacția DSU condus de 

Arafat 

Sindicaliştii din serviciile de Ambulanţă anunţă că susţin demersurile ministrului 

Sănătăţii, Alexandru Rafila, de a prelua în coordonarea instituţiei activitatea 

ambulanţelor şi cea a unităţilor de primiri urgenţe şi ameninţă cu ample acţiuni de 

protest, ”indiferent de consecinţe”. Sindicaliştii se referă, într-un memoriu adresat 

preşedintelui, premierului, Guvernului, dar şi partidelor din coaliţie, la ”situaţia critică” în 

care se află serviciul sub coordonarea DSU. Reprezentanţii Departamentului pentru 

Situaţii de Urgenă se declară surprinşi de reacţia sindicaliştilor şi oferă date cu privire la 

activităţile derulate de DSU pentru formarea profesională, coordonarea şi dotarea 

serviciilor de ambulanţă. 

”Federaţia Naţională Sindicală ”Ambulanţă” din România a decis a se implica cu toate 

pârghiile pe care le are la dispoziţie în susţinerea ministrului Sănătăţii, prof. univ. dr. 

Alexandru Rafila, în demersurile pe care le face în vederea organizării şi responsabilizării 

Ministerului Sănătăţii privind coordonarea unităţilor medicale de urgenţă din subordinea 

Ministerului Sănătăţii, respectiv Serviciile Publice de Ambulanţă şi Unităţile de Primire a 

Urgenţelor, unităţi sanitare care începând cu ianuarie 2014 sunt coordonate operaţional 

de Departamentul pentru Situaţii de Urgenţă, departament care nu s-a limitat la 

coordonarea operaţională a situaţiilor de urgenţă până la restabilirea normalităţii, 

conform legii, ci a dorit să controleze tot, ignorând atribuţiile şi responsabilităţile 

Ministerului Sănătăţii”, au transmis sindicaliştii din serviciile de Ambulanţă, într-un 

comunicat de presă. 

Aceştia au publicat un memoriu adresat Administraţiei Prezidenţiale, Guvernului 

României, Camerei Deputaţilor şi partidelor din coaliţia de guvernare şi anunţă că sunt 

pregătiţi să organizeze ”acţiuni sindicale de mare amploare, indiferent de consecinţe”. 

Memoriul la care se face referire vorbeşte despre ”situaţia critică în care se găsesc 

Serviciile Publice de Ambulanţă”.  
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”Urmare a analizei comparative de la an la an, începând cu 2015, privind dezvoltarea 

administrativă, dezvoltarea resurselor umane, a bazei tehnice de transport şi a aparaturii 

medicale, cât şi a pregătirii profesionale continue, s-a constatat o scădere semnificativă, 

fapt care ne îngrijorează, urmând ca în termen scurt/mediu, Serviciile Publice de 

Ambulanţă dacă se va continua a fi coordonate de doua ministere, vor deveni ruine ale 

medicinei de urgenţă. Analizând activitarea Serviciilor Publice de Ambulanţă desfăşurată 

pe perioada pandemiei, rolul, locul şi implicarea prin volumul de activitate, coroborată 

cu analiza comparativă a perioadei 2015-2021, s-a constatat că Serviciile Publice de 

Ambulanţă se află într-un real pericol de deprofesionalizare, neglijare şi posibilă 

desfiinţare, după o istorie de peste 115 ani de activitate desfăşurată în condiţii diferite 

prin care a trecut România”, se arată în memoriu. 

Sindicaliştii fac referire şi la proiectul de lege care vizează reorganizarea MAI, care ar 

urma să coordoneze asistenţa medicală de urgenţă. 

”Respectivul proiect de lege, cu impact asupra serviciilor de ambulanţă, ne-a îngrijorat 

cunoscând realitatea, că din 2014, de la înfiinţarea DSU, Serviciile Publice de Ambulanţă 

nu au fost o prioritate pentru conducerea DSU, respectiv pentru Sistemul Naţional de 

Urgenţă”, afirmă sindicaliştii, susţinând că reacţia lor este ”consecinţa lipsei de 

colaborare loială între instituţiile publice, unde Ministerul Sănătăţii este ignorat, iar 

deciziile care se doresc a fi luate de către DSU, sunt spre distrugerea Serviciilor Publice 

de Ambulanţă, care în ultimii ani a fost neglijate şi marginalizate în favoarea unui 

serviciu paramedical – pompieri”. 

FNSAR anunţă că a iniţiat de urgenţă un referendum la nivelul tuturor Serviciilor Publice 

de Ambulanţă, iar din cei 7.924 de angajati care si-au exprimat liber votul, 7.833 de 

angajati au votat pentru ramânerea în subordinea si coordonarea totala a Ministerului 

Sanatatii, 39 de angajati sau abtinut, iar 52 de angajati au votat pentru ramânerea si sub 

coordonare operationala la Departamentul pentru Situatii de Urgenţă. 

”În condiţiile date, majoritatea angajaţilor din Serviciile Publice de Ambulanţă nu mai 

doresc coordonarea exercitată de către Ministerul Afacerilor Interne, respectiv DSU în 

activitatea medicală de zi cu zi, având experienţa celor 8 ani de astfel de coordonare 

care a adus serviciile de ambulanţă întru-un declin intenţionat. Aceşti angajaţi medico-

sanitar şi auxiliar sanitar au ales ca angajarea lor să fie făcută în unităţi medicale din 

subordinea Ministerului Sănătăţii”, se mai arată în document.  
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Sindicaliştii afirmă, de asemenea, că nu mai pot ”asista la prăbuşirea Serviciilor Publice 

de Ambulanţă fără a nu se face nimic”. 

”Ministrul Sănătăţii trebuie să ia atitudine pentru salvarea Serviciilor Publice de 

Ambulanţă, aşa cum i-am cerut, iar dumneavoastră, vă solicităm cu respect să îl sprijiniţi 

din toate punctele de vedere”, se mai arată în memoriu. 

Reprezentanţii DSU au reacţionat, joi seară, şi se declară surprinşi de acuzaţiile de 

neglijare, deprofesionalizare şi lipsa pregătirii personalului. 

”Ideile generaliste lipsite de date concrete furnizate în Memoriu ne surprind şi prin 

prisma faptului că în cei peste 8 ani de activitate a DSU, în şedinţele lunare CIMST 

(Comisia Interministerială de Suport Tehnic), unde participă şi reprezentanţi ai Federaţiei 

mai sus menţionate, respectiv, o delegaţie a Ministerului Sănătăţii, printre care se 

numără şi managerul Serviciului de Ambulanţă Bucureşti-Ilfov, aceste subiecte nu au fost 

expuse, ba mai mult, în funcţie de temele propuse s-au găsit permanent soluţii în scopul 

consolidării şi evoluţiei activităţii acestora, care în final contribuie la consolidarea 

întregului sistem naţional integrat de urgenţă”, a transmis DSU. 

Instituţia prezintă o parte din acţiunile pe care Departamentul pentru Situaţii de 

Urgenţă, prin Direcţia Generală Urgenţe Medicale, le realizează zilnic în scopul creşterii 

eficientizării răspunsului la situaţii de urgenţă. 

Lista de acţiuni vizează perioada februarie 2014 – mai 2022. 

DSU precizează că monitorizează, coordonează, controlează operaţional şi / sau 

inspectează activitatea operaţională a peste 340 entităţi la nivel naţional. 

”Potrivit prevederilor legale incidente, la nivel naţional, DSU este unica instituţie care 

integrează activitatea de intervenţie la nivel prespitalicesc (între serviciile de ambulanţă 

publice şi private, asigurând complementaritatea cu SMURD), cu structurile de primiri 

urgenţe, asigurând complementaritatea şi integrarea intervenţiilor pentru asistenţa 

medicală de urgenţă”, arată DSU. 

Instituţia vorbeşte şi despre controlul operaţional şi inspecţia activităţii serviciilor de 

ambulanţă, care reprezintă ”procesul de analiză şi verificare permanentă sau periodică a 

activităţii acestor structuri, în scopul de a urmări buna desfăşurare a acestor activităţi, 

respectarea procedurilor prevăzute de legislaţia în vigoare şi de a lua măsuri 

pentru îmbunătăţirea acestora”.  
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”Controlul operaţional se desfăşoară, pe principiile activităţii de auditare, prin verificarea 

(planificată) modului de desfăşurare a asistenţei medicale de urgenţă la nivelul acestora, 

raportat la procedurile / prevederile legale incidente (exclusiv actul medical efectiv). În 

perioada efectuării controalelor operaţionale, personalul de specialitate colaborează cu 

reprezentanţii serviciilor de ambulanţă în vederea analizării factorilor care generează 

neconformităţi / deficienţe / nereguli, constatând cauzele acestora, urmărind 

identificarea soluţiilor optime de remediere şi dispunând măsuri şi sau recomandări de 

prevenire / îmbunătăţire a fluxurilor / proceselor / activităţilor generale, specifice ori 

conjuncturale, adaptate contextual”, mai arată DSU. 

Potrivit sursei citate, pentru identificarea situaţiei reale în care se desfăşoară activitatea 

specifică din domeniul asistenţei medicale de urgenţă la nivel naţional, de la 

operaţionalizarea DSU (anul 2014) şi până în prezent, s-au desfăşurat 180 activităţi de 

control operaţional şi peste 150 de inspecţii (inopinate). 

”În urma controalelor operaţionale au fost dispuse peste 1.800 măsuri şi recomandări de 

remediere, în scopul optimizării activităţii şi asigurarea unui climat optim şi de calitate a 

serviciilor prestate la nivelul structurilor responsabile cu acordarea asistenţei medicale 

de urgenţă”, arată DSU. 

Un alt aspect subliniat de DSU este activitatea Comisiei Interministeriale pentru Suport 

Tehni care emite „aviz conform” pentru realizarea programelor de înzestrare, dotare, 

pregătire a personalului şi alte măsuri pentru buna funcţionare a serviciilor de 

ambulanţă şi UPU / CPU, precum şi pentru proiectele de acte normative în domeniul 

asistenţei medicale de urgenţă şi acordarea primului ajutor medical calificat, ce urmează 

a fi adoptate / emise de Guvern, respectiv de conducătorii organelor de specialitate ale 

administraţiei publice centrale. 

DSU explică faptul că, în perioada 2015 – mai 2022, au fost emise 293 avize, dintre care 

180 avize favorabile cu privire la mai multe aspecte. 

Oficialii DSU se referă şi la activităţi de formare profesională pentru personalul serviciilor 

de ambulanţă. 

”La ivelul DSU există o preocupare constantă pentru pregătirea continuă a personalului 

medical încadrat pe ambulante, astfel că, anual se solicită o listă de propuneri pentru 

cursuri de formare profesională, precum şi o lista de cursuri realizate”, a mai 
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transmis DSU, explicând că, Planul de formare anual trebuie să cuprindă o listă 

obligatorie de teme. 

”Un alt element important din activitatea DSU, cu importanţă în creşterea nivelului de 

pregătire al personalului din serviciile de ambulanţă este reprezentat de dezvoltarea noii 

curricule de formare a programului de atestat pentru asistenţii medicali si a cursurilor 

din noua curriculă de formare”, mai arată DSU. 

Instituţia se referă şi la diferite proiecte europene derulate de DSU în ultimii ani, dar şi la 

exerciţii, care au dus la pregătirea constantă a personalului. Un alt aspect abordat este 

achiziţiile de ambulanţe / autospeciale. 

”Astfel, în perioada 2017 – 2022 au fost achiziţionate 821 de autospeciale pentru 

serviciile publice de ambulanţă. Pentru cele 821 autospeciale achiziţionate pentru 

serviciile publice de ambulanţă, IGSU al MAI a plătit în total 300.181.623,47 lei 

(60.680.754 Euro), sumele provenind din proiectele finanţate din fonduri europene 

(Programul Operaţional Regional, Programul Operaţional Infrastructură Mare)”, a mai 

transmis DSU. 

Potrivit instituţiei, un alt proiect ce se va derula prin finanţare europeană (prin IGSU al 

MAI) vizează achiziţia a 1200 de ambulanţe, mare parte dintre acestea fiind destinate 

Serviciilor Publice de Ambulanţă. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Premierul, cuvinte de laudă la adresa soluțiilor guvernului: „România 

își menține ritmul de dezvoltare, în ciuda contextului dificil la nivel 

european”/ Între timp, realitatea: Inflația continuă să crească puternic 

și România se confruntă cu riscul de a intra în recesiune 

Cuvinte de laudă la adresa guvernului. Premierul Nicolae Ciucă afirmă că soluțiile pentru 

susținerea economică și protejarea cetățenilor dau roade, în contextul în care investițiile 

străine cresc, iar Comisia Europeană revizuiește în sus prognoza privind creșterea 

economică.  
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Însă premierul nu menționează și partea mai puțin roz a economiei românești, cum ar fi 

o inflație uriașă, încă în creștere, creșterea constantă a dobânzilor, un deficit de cont 

curent dublu și o datorie externă din ce în ce mai mare.  

Premierul transmite că investițiile străine directe în țara noastră au crescut cu peste 50 la 

sută în primele cinci luni ale anului, față de aceeași  perioadă a anului trecut, ajungând la 

un total de peste 3,7 miliarde de euro, potrivit unui raport BNR. 

„Încrederea investitorilor străini în capacitatea României de a-și dezvolta economia într-

o perioadă marcată de crize multiple reprezintă unul dintre pilonii de bază ai politicilor 

Guvernului, alături de absorbția fondurilor europene și de investițiile naționale fără 

precedent în ultimii 30 de ani”, a scris Nicolae Ciucă. 

Însă premierul a uitat să menționeze și celelalte aspecte ale raportului BNR, care denotă 

faptul că România nu este într-o situația economică la fel de bună pe cât o fac 

guvernanții să pară.  

Potrivit BNR, deficitul de cont curent al României a ajuns la 10,23 miliarde euro, în 

primele cinci luni ale acestui an, de aproape două ori mai mare ca în aceeași perioadă a 

anului trecut, când s-a situat la 5,68 miliarde euro. 

În același timp, datoria externă totală a României a crescut în primele cinci luni, cu 2,66 

miliarde euro. 

Un alt aspect cu care premierul se laudă este faptul că CE a revizuit estimările de 

creștere economică pentru România, estimând în prognoza de vară un avans de 3,9% în 

anul 2022, în sus comparativ cu estimarea din primăvară de 2,6%.  

Însă tot un lucru pe care permierul l-a omis este faptul că și inflația va fi mai mare, de 

11,1% în acest an, comparativ cu estimarea anterioară de 8,9%. 

Reamintim că, în luna iulie, rata anuală a inflaţiei a urcat la 15,1%, de la 14,5% în luna 

mai, potrivit datelor publicate marți de Institutul Naţional de Statistică (INS). Cele mai 

mari scumpiri au avut loc la gaze, de 89,5%, ulei, de 49%, și cartofi, de 42,18%. 

Iar vârful inflației va fi atins în al treilea trimestru al acestui an. 
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„Vârful de inflaţie va fi atins probabil în trimestrul trei. Scenariul nostru principal pe care 

l-am publicat în primăvară vorbea despre un vârf în lunile iunie, iulie, dar aveam şi un 

scenariu al doilea, de risc, cu multe elemente care ar fi presupus riscuri suplimentare. Din 

păcate s-a materializat acel scenariu. Toate riscurile pe care le-am pus, de la preţurile la 

combustibil, la materii prime, în creştere pe plan mondial, o perioadă agricolă cu 

anumite dificultăţi, continuarea războiului din Ucraina şi alte câteva pe plan intern s-au 

materializat şi, în consecinţă, vârful din trimestrul acesta se mută probabil în trimestrul al 

treilea”, a explicat marţi Dan Suciu, purtătorul de cuvânt al BNR, la Digi24. 

Totodată, intrarea României în recesiune este un scenariu foarte probabil. L-a menționat 

inclusiv guvernatorul BNR, Mugur Isărescu, recent, care a afirmat că „probabil că va fi 

greu de evitat o recesiune, nu numai în România, ci și în lume”. 

Și Dan Suciu a menţionat că recesiunea este un scenariu luat în calcul arătând, totodată, 

că avansul economic din primul trimestru, care a depăşit aşteptările, s-a bazat pe o 

creştere semnificativă a consumului, probabil pe baza economiilor realizate în pandemie. 

„Recesiune este foarte probabil un scenariu pe care îl luăm în calcul dar pe care 

încercăm să îl evităm. Creşterile de preţuri la energie au, cum spunea şi guvernatorul, un 

dublu efect. Atât un efect recesionist dar şi un efect inflaţionist. Ceea ce creează mari 

probleme în a gestiona un subiect de asemenea complexitate prin decizii de politică 

monetară dar şi prin politici fiscal-bugetare. Acestea sunt presiunile şi provocările în 

acest moment, greu de cuantificat şi greu de prognozat în linii concrete, simpliste, care 

ajută la înţelegerea situaţiei. Dar situaţia are complexitatea ei şi în consecinţă e foarte 

greu de tradus în termeni foarte simpli”, a subliniat Dan Suciu. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

• Comisia Europeană a revizuit în creștere prognoza privind avansul 

economiei României în acest an, la 3,9%, față de 2,6% cât preconiza în 

primăvară. Pentru 2023, proiectează o creștere de 2,9%, sub estimările 

anterioare 

În primul trimestru al anului 2022, economia României a surprins pozitiv cu o rată reală 

de creștere a PIB-ului de 5,2%, notează Comisia Europeană.  
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Potrivit datelor provizorii, acest rezultat se explică printr-o creștere solidă a formării 

brute de capital fix și a consumului privat, în timp ce exporturile nete au contribuit 

negativ. Pentru anul acesta, Comisia Europeană estimează o inflație de 11,1%, care va 

urma să scadă în 2023 la 7,2%. 

Creșterea din primul trimestru al anului a fost susținută de salariile mai mari care au 

ținut pasul cu inflația, dar și de eliminarea treptată a restricțiilor Covid, explică Comisia 

Europeană în actualizarea publicată azi, privind estimările despre economia României. 

Astfel, creșterea PIB-ului pentru tot anul 2022 este revizuită în creștere, la 3,9%. Pentru 

2023, noua prognoză este mai pesimistă (2,9%), în conformitate cu perspectivele de 

creștere mai lentă la nivel global și la nivelul UE. Consumul privat și investițiile vor fi 

principalii factori de creștere pentru anul acesta și următorul, în timp ce exporturile nete 

se preconizează că vor acționa ca o frână asupra PIB-ului și vor duce la creșterea 

deficitului comercial. 

Indicatorii de activitate economică proiectează într-o lumină mai puțin optimistă al 

doilea trimestru al anului. Pentru restul orizontului de prognoză, atât factorii pozitivi, cât 

și cei negativi se întrepătrund. Pe de o parte, inflația ridicată va afecta puterea de 

cumpărare a gospodăriilor. Pe de altă parte, perspectivele optimiste de pe piața muncii 

și măsurile de sprijin anunțate de guvern în aprilie, în special pentru gospodăriile 

vulnerabile, ar trebui să mențină creșterea consumului privat, deși moderat.  

Creșterea abruptă și continuă a prețurilor la alimente și energie a împins inflația anuală 

la 12,4% în mai, ridicând inflația medie pe 12 luni la 7,1%. Prețurile vor continua să 

crească în orizontul de prognoză, în special din cauza energiei, deoarece nu toți 

consumatorii sunt acoperiți de schema de plafonare și deoarece numeroase contracte 

de energie electrică și gaze vor fi renegociate în lunile următoare, iar în aprilie 2023 

schema de plafonare urmează să expire.  

Prețurile alimentelor vor crește, de asemenea, având în vedere tendințele globale ale 

prețurilor și penuria cauzată de război. Inflația medie anuală este estimată la 11,1% în 

2022, înainte de a încetini la 7,2% în 2023, când prețurile la energie ar trebui să se 

modereze. Dinamica salariilor mai puternică decât cea estimată în prezent reprezintă un 

risc ascendent pentru prognoza inflației. 

(Sursa: biziday.ro)  
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• Datoria externă totală a României a crescut cu 2,7 miliarde de euro în 

primele cinci luni ale anului, la peste 137 miliarde de euro. În același 

timp, deficitul de cont curent s-a majorat cu 4,5 miliarde de euro 

 

Conform BNR, contul curent al balanţei de plăţi a înregistrat un deficit de 10,2 miliarde 

de euro în primele cinci luni ale anului, comparativ cu 5,7 miliarde euro în perioada 

ianuarie – mai 2021. În structura acestuia, balanţa bunurilor a consemnat un deficit mai 

mare cu 3,44 miliarde de euro, balanța serviciilor a înregistrat un excedent mai mare cu 

505 milioane euro, balanța veniturilor primare a înregistrat un deficit mai mare cu 1,56 

miliarde de euro, iar balanța veniturilor secundare a înregistrat un excedent mai mic cu 

35 milioane euro. 

În ceea ce privește datoria externă totală, BNR informează că aceasta a crescut cu 2,66 

miliarde de euro, după cum urmează: 

datoria externă pe termen lung a însumat 96,25 miliarde de euro la 31 mai 2022 (70,1% 

din totalul datoriei externe), în scădere cu 0,9% față de 31 decembrie 2021; 

datoria externă pe termen scurt a înregistrat la 31 mai 2022 nivelul de 41 miliarde de 

euro (29,9% din totalul datoriei externe), în creștere cu 9,6% față de 31 decembrie 2021. 
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Investiţiile directe ale nerezidenţilor în România au însumat 3,78 miliarde de euro 

(comparativ cu 2,47 miliarde de euro în perioada ianuarie – mai 2021), din care 

participațiile la capital (inclusiv profitul reinvestit net estimat) au însumat valoarea netă 

de 3,6 miliarde de euro, iar creditele intragrup au înregistrat valoarea netă de 177 

milioane euro. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Scandalul pensiilor speciale continuă - Marcel Boloş anunță termen 

pentru rezolvarea situției până în decembrie, Dan Cărbunaru vine cu 

explicații suplimentare 

Ministrul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, Marcel Boloş, a afirmat că termenul limită 

pentru jalonul din Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă privind pensiile speciale 

este luna decembrie şi susţine că până atunci această problemă trebuie reglementată. 

Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Dan Cărbunaru, a explicat că legislaţia românească 

nu include pensiile militare ca pensii speciale, iar această chestiune trebuie clarificată cu 

Comisia Europeană, anunță news.ro. 

Marcel Boloş a fost întrebat, la finalul şedinţei de Guvern, dacă există riscul ca jalonul din 

Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă care prevede ca pensiile speciale să fie aşezate 

pe alte baze să nu fie îndeplinit deoarece Ministerul Apărării Naţionale şi Ministerul 

Afacerilor Interne nu au avizat memorandumul pentru regândirea noii legi a pensiilor. 

“Suntem în luna iulie. Jalonul are deadline luna decembrie, deci până la sfârşitul anului 

această problemă sigur că trebuie să fie reglementată, cel puţin aşa cum spune astăzi 

Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă, dar să nu uităm că în toamnă mai avem 

reluarea renegocierii PNRR-ului cu Comisia Europeană şi să vedem atunci care va fi 

mandatul cu care vom fi investiţi de către Guvern şi de către coaliţie şi, desigur, 

alternativele pe care le avem la îndemână. Sunt, după cum ştiţi, renegocierea şi 

respectarea termenului asumat prin PNRR pentru acest jalon”, a explicat Marcel Boloş. 

Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Dan Cărbunaru, a intervenit cu o explicaţie. 
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“Legislaţia României nu include în categoria pensiilor speciale pensiile militare de stat, 

care au un alt regim, dar pentru că există în acest moment, ca şi pe alte multe jaloane şi 

ţinte un dialog cu Comisia Europeană, astăzi, miniştrii de resort au convenit să poarte 

acest dialog la următorul nivel, tocmai pentru a clarifica aceste confuzii între termeni 

juridici şi anumite conotaţii care s-au creat anumitor pensii. În perioada următoare, va fi 

un dialog între anumiţi miniştri din Guvernul României care gestionează într-un fel astfel 

de domenii şi reprezentanţii Comisiei Europene, pentru a clarifica în primul rând 

noţiunile, aşa cum sunt ele înţelese în sensul legii”, a transmis purtătorul de cuvânt al 

Guvernului. 

Marcel Boloş a mai fost întrebat dacă este o solicitare legitimă a Comisiei Europene de 

includere a pensiilor militare în sistemul public de pensii. 

Dacă ne referim la jalon şi conţinutul lui este pentru pensiile speciale. Dacă ne referim la 

legislaţia naţională, noi avem pensiile de serviciu. În toate statele membre ale Uniunii 

Europene, pentru aceste grupe de funcţionari şi personal încadrat există pensii de 

serviciu. Nu cred că va putea interveni Comisia Europeană să determine România ca să 

facă într-un alt fel decât există practica în ţările membre ale Uniunii Europene. Aici e o 

chestiune care trebuie limpezită, pentru că, aşa cum arată lucrurile în momentul de faţă, 

există această, să zicem, neconcordanţă între ceea ce spune jalonul, ceea ce există în 

legislaţia naţională şi apoi ne-am uitat şi în practica ţărilor membre ale Uniunii Europene 

pentru că nu cred că putem fi obligaţi ca să facem altfel decât ceea ce se practică în 

ţările membre ale Uniunii Europene”, a afirmat Marcel Boloş. 

Ministrul a menţionat că aceste constrângeri au venit deoarece Comisia Europeană 

doreşte să se asigure că împrumutul acordat României va fi rambursat. 

“Toate aceste categorii de personal au acest regim al pensiilor de serviciu şi ar fi nedrept 

dacă ar trebui să facem într-un alt fel, în condiţiile în care aceste reforme şi aceste 

constrângeri pe care le avem să zicem la nivelul reformelor mari, ele au venit pe fondul 

faptului ca să se asigure Comisia că împrumutul pe care îl acordă României va fi 

rambursat. Atunci aveam un vârf de datorie publică şi trebuia să facem dovada că vom 

optimiza categoriile de cheltuieli publice importante pentru ca să putem rambursa 

împrumutul acordat.  
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Probabil dacă vom ajunge în situaţia în care să demonstrăm că sustenabilitatea pentru 

aceste categorii de cheltuieli nu este o problemă, nu cred că vom avea sau nu ar trebui 

să avem probleme din punctul de vedere al negocierii cu Comisia Europeană”, a mai 

transmis Marcel Boloş.  

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Ministrul Apărării, la TVR INFO: Discuția despre pensiile militare într-

un moment în care la granițele tale ai un război e în sine o proastă 

opțiune. Pensiile militarilor nu sunt pensii speciale, sunt pensii 

ocupaționale 

Guvernul vrea să propună Comisiei Europene reluarea negocierilor pentru capitolul din 

PNRR care se referă la pensiile speciale. Oficialii români vor să clarifice la Bruxelles 

confuzia juridică dintre termenii "pensie specială" și "pensie de serviciu". Apărarea și 

Internele nu au dat aviz pentru revizuirea pensiilor militare după principiul 

contributivității, așa cum este propus în PNRR. "În România, pensiile militarilor nu sunt 

pensii speciale, sunt pensii de stat, și nu sunt pensii speciale, sunt pensii ocupaționale. 

Toate țările au asemenea sistem - tot sistemul NATO. (...) Aceste pensii se bazează pe 

principiul recunoștinței, loialității funcționarilor", a declarat joi seară, la TVR, ministrul 

Apărării Naționale, Vasile Dîncu. 

"Nu ne-am opus discuției despre modernizarea pensiilor și sistemului de pensii, dar am 

avut o opinie separată, pentru că există o serie de argumente pentru care discuția 

despre pensiile militare, de exemplu, într-un moment în care la granițele tale ai un 

război este în sine o proastă opțiune. Pentru că s-a întâmplat și în alte momente, când 

nu era război, dar când s-a discutat despre pensii, și atunci se creează imediat o emoție 

în sistem și se pensionează mii de oameni care în mod normal ar putea să rămână în 

sistem, pentru că au dreptul să mai rămână în sistem, însă pot să-și permită o 

pensionare doar din panică - să nu se întâmple ceva, să li se taie pensiile", a ținut să 

sublinieze Vasile Dîncu. 

Întrebat dacă simte că există o intenție în acest sens, Dîncu a negat vehement. 
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"În România, pensiile militarilor nu sunt pensii speciale, sunt pensii de stat, și nu sunt 

pensii speciale, sunt pensii ocupaționale. Toate țările au asemenea sistem - tot sistemul 

NATO în zilele acestea, ne-am interesat, și alte țări, sunt sisteme similare cu ale noastre 

în foarte multe țări. Pentru că aceste pensii se bazează pe principiul recunoștinței, 

loialității funcționarilor, unor tipuri de funcționari față de stat, atâta timp cât le-au fost 

îngrădite de-a lungul timpului o serie de drepturi", a explicat ministrul Apărării. 

Vasile Dîncu a venit și cu exemplul unui calcul în cazul în care s-ar fi mers pentru pensiile 

militare pe principiul contributivității, cum s-a și întâmplat la un moment dat. 

"Acestea nu sunt pensii speciale, sunt calculate conform legii. Sigur că sistemul nostru 

legislativ s-a modificat de câteva ori, la un moment dat aceste pensii au fost trecute și 

pe contributivitate (...) și s-a renunțat la un moment dat la contributivitate, dar un calcul 

al unui prieten de-al meu zilele acestea, care este specialist în dreptul muncii, spunea că 

dacă s-ar fi mers, de exemplu, pe principiul contributivității în mod constant în ultimii 

ani, acum fondul de pensii pentru pensiile militare, deci care nu sunt pensii speciale, ar fi 

fost cu 15% mai mare decât fondul de acum. Deci noi nu vrem să se facă confuzia, să fim 

introduși cu pensiile militare - cele care sunt la Ministerul Apărării Naționale, la 

Ministerul de Interne sau la penitenciare, la cei din Ministerul Justiției care lucrează la 

penitenciare - cu alte tipuri de pensii, care au un alt sistem și care sunt numite pensii 

speciale pentru că au avut o mobilitate mult mai mare în a se stabili această pensie", a 

adăugat el. 

"Noi asta am vrut să spunem - în primul rând că nu sunt pensii speciale. În al doilea 

rând, nu există un document european care să ceară României revizuirea - niciun 

document - eu știu tipurile de documente pe care le putem căuta, (...) (Comisia 

Europeană n.r.) nu a cerut acest lucru. Noi ne-am propus - cei care au făcut atunci 

PNRR-ul fără să discute nici cu Parlamentul, fără să arate nici societății civile ce se 

întâmplă, doar sinteze, doar niște discuții - au propus asta ca un fel de garanție pentru 

faptul că vom putea să plătim împrumuturile din PNRR. Deci a fost o opțiune politică 

exprimată în legătură cu pensiile speciale. Nici măcar cei de atunci, care nu au avut o 

idee inspirată, după părerea mea, pentru că România este solvabilă în acest moment - 

Ministerul Finanțelor va demonstra în aceste zile că suntem cu grad de îndatorare sub 

50%, că avem creștere economică și că ne putem permite să plătim în viitor datoriile - 

deci acest jalon 215 ar putea să nu existe, pentru că este o încercare de a garanta 

cumva o situație de posibil dezastru, or nu poți să garantezi, și asta mi se pare 
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din punct de vedere politic foarte greșit, să garantezi cu pensiile oamenilor, cu drepturi 

câștigate de-a lungul timpurilor, niște împrumuturi pe care nu ni le-am dorit neapărat, 

pentru că au venit la pachet în PNRR și sunt țări care nu au luat de exemplu partea din 

PNRR care se referea la  împrumuturi", a explicat Dîncu. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Ministrul Mediului, la sediul ONU: 'Avem mai puţin de 8 ani pentru a 

îndeplini obiectivele stabilite în Agenda 2030' 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, afirmă, joi seară, că avem mai puţin de 8 ani pentru a 

îndeplini obiectivele stabilite în Agenda 2030 şi este nevoie de cooperare multilaterală. 

„Trebuie să ne bazăm pe modele de succes prin care reducem poluarea cu plastic, 

păstrăm biodiversitatea şi atenuăm schimbările climatic”, a transmis ministrul. 

„Am vorbit astăzi la sediul ONU din New York despre faptul că avem mai puţin de 8 ani 

pentru a îndeplini obiectivele stabilite în Agenda 2030. Toate politicile globale şi 

naţionale care promovează dezvoltarea durabilă trebuie să ţină cont de caracteristicile 

comunităţilor locale şi să se bazeze pe nevoile lor”, a scris, joi seară, pe Facebook, 

ministrul Mediului. 

Acesta afirmă că, pe termen lung, aceasta este singura modalitate prin care putem 

implementa obiectivele de dezvoltare durabilă. 

„Cred cu tărie că avem nevoie de cooperare multilaterală pentru a aborda provocările 

globale şi pentru a sprijini eforturile naţionale”, a mai scris ministrul. 

România a prezentat Planul Naţional de Acţiune pentru Strategia de Dezvoltare Durabilă 

care vizează implementarea Agendei 2030 în cadrul întâlnirii la nivel înalt al ONU de la 

New York. 

„Sunt convins că nu putem avea succes decât dacă suntem conştienţi cu toţii de 

necesitatea unei acţiuni comune. Este necesar să utilizăm soluţii integrate pentru 

atingerea obiectivelor de dezvoltare durabilă, iar dimensiunea de protecţie a mediului a 

Agendei 2030 este extrem de importantă”, a mai afirmat Tanczos Barna. 
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Potrivit acestuia, ”trebuie să ne bazăm pe modele de succes prin care reducem poluarea 

cu plastic, păstrăm biodiversitatea şi atenuăm schimbările climatice”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Virgil Popescu anunță o 'iarnă complicată': 'Avem pregătite toate 

scenariile. Nu se pune problema ca populația să nu aibă acces la 

încălzire' 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, crede că iarna care va veni va fi complicată, precizând 

că, în acest moment, depozitele de gaze naturale sunt la nivelul de 49% şi estimează că 

va fi depăşită ţinta de 80% care trebuie atinsă până la data de 1 noiembrie. El a 

menţionat că această ţintă va fi atinsă indiferent dacă intră sau nu gaz rusesc. Popescu a 

mai declarat că nu se pune problema ca populaţia să nu aibă acces la încălzire în această 

iarnă. 

Virgil Popescu a fost întrebat, joi, la Digi 24, cum înţelege declaraţia vicepremierului 

Kelemen Hunor care a afirmat că ne aşteaptă o iarnă grea. 

„Este o iarnă, eu aş spune complicată. Când te gândeşti la o iarnă grea, te gândeşti la o 

iarnă cu temperaturi foarte scăzute, te gândeşti la altceva. Eu aş spune o iarnă foarte 

complicată, pentru că aici trebuie să evaluăm foarte multe scenarii, de la cel mai rău 

scenariu în care se întrerup toate fluxurile de gaze din Federaţia Rusă către Europa, până 

la scenariul optimist sau, să zicem, normal, care ar trebui să fie în care nu se întâmplă 

absolut nimic cu fluxurile de gaze în care e o iarnă ca oricare alta şi lucrurile merg 

absolut normal. În cazul unui scenariu pesimist, cel mai rău scenariu, avem pregătite 

toate scenariile la nivelul ministerului, la nivelul Guvernului, cu ANRE-ul, cu 

Transelectrica, cu Transgazul”, a precizat Virgil Popescu, potrivit news.ro. 

El a menţionat că România caută soluţii pentru a înlocui gazul rusesc. 

„De asta mergem în diverse discuţii bilaterale în diverse ţări producătoare de gaze 

naturale pentru a suplini cantitatea de gaze de care are nevoie România pentru a înlocui 

gazul rusesc.  
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România, din punctul acesta de vedere, se află într-o poziţie mult mai bună decât 

majoritatea statelor europene. Importul de gaze naturale necesar pentru a trece o 

perioadă de iarnă întreagă ar fi undeva de un miliard jumate, două miliarde.  

Jumătate de iarnă a trecut pentru că vorbim şi de ianuarie - martie, iarna care s-a 

terminat. Avem posibilitatea să facem acest lucru. Black Sea Oil & Gas a început 

producţia din Marea Neagră. Avem deja un surplus din producţia internă, avem 

posibilitatea să facem acest lucru”, a explicat ministrul Energiei. 

El a mai afirmat că România a depăşit gradul de umplere al depozitelor de gaze, angajat 

în faţa Comisiei Europene. 

„Astăzi avem un miliard 493 de milioane de metri cubi de gaze naturale dintr-un total de 

capacitate de trei miliarde. Avem 3 miliarde, aproape 1 miliard jumate. 49%. Aproape 

jumătate. (…) Există recomandarea de 80%. Nu vă uitaţi după structura gradului de 

umplere în alte state. România are un alt tip de producţie, are producţia de gaze 

naturale care e constantă, vă pot spune că a crescut faţă de luna trecută, la aproape 24 

de milioane de metri cubi zilnic în momentul de faţă, iar noi la 1 august, în faţa Comisiei 

Europene, ne-am angajat pe gradul de umplere că vom avea 46%. Noi avem deja acum 

aproape 49 la sută. La data de 1 septembrie că vom avea 57 la sută, la data de 1 

octombrie că vom avea 68 la sută şi 1 noiembrie 80 la sută. Este un grafic de umplere. 

Eu estimez că vom depăşi, vom ajunge la acest 80 la sută şi probabil că vom şi reuşi să 

depăşim acel grad de 80 la sută. Şi să nu uităm că iarna trecută, e adevărat a fost o iarnă 

OK, şi am avut două miliarde 400, că am avut 80 la sută. (…) Avem luat în calcul inclusiv 

scenariul de întrerupere a gazului rusesc şi ne vom atinge ţinta de 80 la sută fie dacă 

intră fluxul de gaz rusesc, fie dacă nu intră fluxul de gaz”, a explicat Virgil Popescu. 

El a mai declarat că nu se pun problema ca populaţia să nu aibă încălzire la iarnă. 

„În niciun caz nu se va pune problema în niciunul din scenarii ca populaţia sau clienţii 

protejaţi, cum le spunem noi, producţia de energie termică şi energie electrică, 

producţia critică de energie electrică, spitale, grădiniţe sau tot ce înseamnă clienţi 

protejaţi să nu aibă acces la gaze, să nu aibă încălzire. Deci producţia României plus 

depozite asigură mai mult decât lucru”, a mai transmis ministrul Energiei. 

(Sursa: stiripesurse.ro)  
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• Ministerul Agriculturii scoate la bătaie 15 milioane de lei pentru 

înființarea grupurilor de producători 

Sesiunea de primire de proiecte pentru submăsura 9.1 „Înfiinţarea grupurilor de 

producători în sectorul agricol”, din Programul Naţional de Dezvoltare Rurală 2014 – 

2020, se deschide luni, 18 iulie, a anunţat joi Agenţia pentru Finanţarea Investiţiilor 

Rurale (AFIR). 

Alocarea financiară disponibilă pentru finanţarea proiectelor din această sesiune este 

15.356.515 euro. 

„Pot obţine finanţare prin submăsura 9.1 Grupurile de producători din sectorul agricol, 

care sunt recunoscute oficial de către MADR înainte de solicitarea sprijinului, conform 

prevederilor legislaţiei naţionale în vigoare. Sunt eligibile, de asemenea, şi grupurile de 

producători care au obţinut recunoaştere atât pentru produse şi/ sau grupe de produse 

sprijinite prin submăsura 9.1, cât şi pentru produse şi/ sau grupe de produse sprijinite 

prin submăsura 9.1a. În acest caz, sprijinul se va acorda pe baza valorii producţiei 

comercializate (VPC) aferente produselor agricole/ grupelor de produse sprijinite prin 

submăsura 9.1”, menţionează AFIR în comunicatul transmis AGERPRES. 

Potrivit sursei citate, sunt eligibile toate cheltuielile rezultate din înfiinţarea şi 

funcţionarea grupurilor de producători din sectorul agricol, care au fost prevăzute în 

planul de afaceri, necesare pentru atingerea obiectivelor propuse. Sprijinul public 

acordat este 100% nerambursabil şi nu poate să depăşească 10% din valoarea 

producţiei comercializate (VPC) în primii 5 ani de la recunoaştere. Suma maximă 

acordată este de 100.000 euro/an şi se va plăti sub forma unui ajutor forfetar degresiv, 

în tranşe anuale, pe o perioadă de cel mult 5 ani de la recunoaştere, astfel: anul I – 10%, 

anul II – 8%, anul III – 6%, anul IV – 5% şi anul V – 4%. 

Depunerea Cererilor de finanţare pentru submăsura 9.1 – Înfiinţarea grupurilor de 

producători în sectorul agricol se va face on-line pe www.afir.info, conform precizărilor 

din Ghidul solicitantului, începând cu data de 18 iulie 2022, ora 9:00, iar termenul limită 

de depunere este 18 octombrie 2022, ora 16:00. 

Pragul minim de selecţie al proiectelor pentru înfiinţarea grupurilor de producători în 

sectorul agricol este de 10 puncte. 

(Sursa: g4media.ro)  
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• Ministerul Justiţiei: Monitorizarea noului sistem de competenţe post-

desfiinţare SIIJ este responsabilitatea CSM şi a procurorului general 

Raportul privind Statul de Drept publicat miercuri de Comisia Europeană recomandă 

continuarea monitorizării aplicării noului sistem de competenţe post-desfiinţare SIIJ, 

proces în care responsabilitatea revine Consiliului Superior al Magistraturii şi 

procurorului general, a transmis joi Ministerul Justiţiei. 

Într-un comunicat remis joi AGERPRES, ministerul salută publicarea de către Comisia 

Europeană, în cursul zilei de miercuri, a celei de-a treia ediţii a Raportului privind Statul 

de Drept. 

Ministerul Justiţiei arată că va coopera în continuare cu Comisia Europeană şi cu 

partenerii instituţionali interni, în primul rând Consiliul Superior al Magistraturii, pentru 

realizarea obiectivelor sale din cadrul Mecanismului "Rule of Law" şi a Mecanismului de 

Cooperare şi Verificare în domeniul Justiţiei, unele dintre aceste obiective având 

relevanţă şi din perspectiva Planului Naţional de Redresare şi Rezilienţă. 

"Raportul 'Rule of Law' notează progrese în domeniul Justiţiei pe linia desfiinţării SIIJ şi a 

consolidării independenţei Justiţiei. În acelaşi timp, Raportul recomandă continuarea 

monitorizării aplicării noului sistem de competenţe post-desfiinţare SIIJ, proces în care 

responsabilitatea revine CSM şi procurorului general, în conformitate cu prevederile 

Legii nr. 49/2022. De asemenea, Raportul notează relevanţa viitoarelor legi ale Justiţiei 

pentru consolidarea statutului judecătorilor şi procurorilor şi a independenţei Justiţiei", 

subliniază Ministerul Justiţiei. 

Proiectele legilor Justiţiei au fost puse în dezbatere publică în 2020, iar în prezent se află 

în faza de pregătire a înaintării lor spre avizare interministerială şi de către CSM, după 

care vor fi transmise Guvernului pentru aprobare şi apoi Parlamentului. 

"Ministerul Justiţiei va continua cu seriozitate şi pragmatism, prin cooperare loială 

interinstituţională, îndeplinirea recomandărilor din Raportul 'Rule of Law', ca şi a 

obiectivelor MCV aflate în zona sa de competenţă, promovarea legilor Justiţiei, 

consolidarea independenţei sale, a statutului judecătorilor şi procurorilor, depăşirea 

provocărilor legate de deficitul de resurse umane, consolidarea DNA şi sprijinirea  
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prevenirii şi combaterii corupţiei, dar şi îndeplinirea unor alte obiective aflate în legătură 

strânsă cu acestea, precum promovarea proiectului legii personalului de specialitate din 

instanţe şi parchete, a proiectului legii privind statutul personalului de probaţiune sau, 

într-o perspectivă ulterioară adoptării acestora, a unui cadru normativ pentru 

valorificarea unor proiecte instituţionale desfăşurate la nivelul CSM, cum ar fi asistentul 

judecătorului şi nu în ultimul rând a unui cadru normativ privind un sistem de salarizare 

coerent aplicat puterii judecătoreşti", se precizează în comunicat. 

Pe tot parcursul acestui proces, Ministerul Justiţiei spune că va continua să comunice şi 

să coopereze transparent cu Comisia Europeană, cu statele membre, astfel încât 

realizarea acestor obiective să conducă la consolidarea independenţei Justiţiei şi a 

prevenirii şi combaterii corupţiei, recuperării prejudiciilor produse prin infracţiuni. 

"Mandatul Ministerului Justiţiei are în centrul său adoptarea cadrului normativ modern 

pentru asigurarea independenţei Justiţiei şi a unui serviciu public judiciar eficient, 

consolidarea instituţiilor de aplicare a legii şi combaterii corupţiei şi a crimei organizate. 

În realizarea acestui mandat, Ministerul Justiţiei a beneficiat şi beneficiază de sprijinul 

Guvernului şi Coaliţiei de Guvernare, al Parlamentului, pe baza unui consens politic la 

acest nivel pentru atingerea obiectivelor din cadrul Mecanismului 'Rule of Law', MCV şi 

PNRR, în conformitate cu programul de guvernare al Guvernului", a declarat ministrul 

Justiţiei, Cătălin Predoiu, citat în comunicat. 

Mecanismul "Rule of Law" a fost introdus în anul 2020, România sprijinind acest 

program european adresat în mod uniform tuturor statelor membre. 

Până în prezent, au fost publicate trei rapoarte, în 2020, 2021, 2022. 

Principala noutate a ediţiei din acest an este includerea de recomandări pentru fiecare 

stat membru, acestea variind de la 4 (7 state), 5 (6 state), 6 (12 state, printre care şi 

România), 7 (1 stat) şi 8 (1 stat), accentul fiind pus pe recomandările privind 

independenţa Justiţiei. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Noul Registru de Vaccinare nemulțumește medicii de familie: 

”Program mult mai stufos, mult mai complicat” / În noua platformă nu 

se pot prelua datele vechi, legate de vaccinarea copiilor 

Medicii de familie avertizează asupra pericolului de întrerupere a vaccinării copiilor în 

cabinetele lor, odată cu punerea în funcțiune a noului Registru Electronic Național de 

Vaccinare, cel folosit pentru campania anti-COVID, anunță Agenția de presă Rador. 

Situația pare să fie prezentă la nivel național și este cauzată de lipsa istoricului de 

vaccinare al copiilor. 

De asemenea, medicii trebuie să recupereze vaccinarea copiilor, care din diferite motive 

nu au fost imunizați în maternități. Cea mai mare problemă este, însă, faptul că nu există 

în program informații despre vaccinările anterioare, spune medicul de familie din Târgu 

Mureș, Ileana Mihăescu. 

”RENVU, care este Registrul Național de Vaccinare în care noi am operat și am 

înregistrat toată activitatea vaccinală din cabinete, a funcționat bine până în 4 iulie, când 

a fost înlocuit de un program mult mai stufos, mult mai complicat pentru care nu a 

existat preluare de baze de date. Sunt o mulțime de lucruri care ni se pun nouă în 

spinare pentru a le rezolva. Inclusiv, dacă maternitățile nu au vaccin, de exemplu, pentru 

noii născuți sau nu pot să vaccineze, trebuie să recuperăm noi”, spune medicul de 

familie. 

Această activitate, care a fost implementată cu circa 10 zile în urmă, dă mari bătăi de cap 

medicilor, mai ales că e perioadă concediilor, precizează Ileana Mihăescu. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Depozitarul Central va distribui sumele de bani aferente plăţii pentru 

titlurile emise în Programul Fidelis 

Depozitarul Central va distribui, începând de vineri, sumele de bani aferente rambursării 

principalului în valoare de 100 lei / instrument financiar pentru titlurile de stat adresate 

persoanelor fizice, emise de Ministerul Finanţelor în cadrul programului Fidelis. 
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Deţinătorii de titluri de stat care beneficiază de sumele de bani sunt cei înregistraţi în 

registrul deţinătorilor emitentului, la data de 6 iulie 2022, precizează Depozitarul Central. 

Obligatarii care sunt clienţi ai unui Participant la sistemul de compensare-decontare şi 

registru al Depozitarului Central îşi pot încasa sumele de bani prin intermediul acestuia. 

Pentru obligatarii care nu au cont deschis la un participant al sistemului RoClear, plata se 

efectuează prin transfer bancar, în baza solicitărilor transmise de aceştia. 

Începând cu anul 2015, ca urmare a modificării cadrului de reglementare aplicabil 

distribuirii dividendelor şi a oricăror alte sume cuvenite deţinătorilor de valori mobiliare, 

distribuirea dividendelor se efectuează prin intermediul Depozitarului Central şi al 

participanţilor la sistemul de compensare-decontare şi registru. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Recenzarea populației se prelungește cu o săptămână 

Comisia Centrală pentru Recensământul Populației și Locuințelor a decis prelungirea 

termenului de colectare de date pe bază de interviuri față în față cu încă 7 zile, transmite 

Rador. 

Termenul final va fi 24 iulie. 

„Întrucât ritmul de recenzare la Recensământul Populației și Locuințelor 2021 în anumite 

localități este scăzut și nu permite recenzarea întregii populații rezidente a României 

până la data de 17 iulie, se impun măsuri pentru prelungirea perioadei de colectare a 

datelor prin interviu față-n față realizat de recenzori” – așa a justificat decizia Comisia 

Centrală pentru Recensământ. 

Celelalte termene din programul de recensământ rămân aceleași. 

(Sursa: g4media.ro) 
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• Ministrul german de Externe - în vizită în România; se va întâlni cu 

premierul Nicolae Ciucă 

Ministrul german al Afacerilor Externe, Annalena Baerbock, va fi în vizită la Bucureşti şi 

Constanţa, vineri, pentru a co-prezida conferinţa Platformei de Sprijin pentru Republica 

Moldova şi pentru a se întâlni cu oficiali români. 

Annalena Baerbock va co-prezida cea de-a doua conferinţă ministerială a Platformei de 

Sprijin pentru Republica Moldova alături de omologul său român, Bogdan Aurescu şi de 

Chrysoula Zacharopoulou, secretar de stat pentru dezvoltare, francofonie şi parteneriate 

internaţionale al Franţei, anunţă Ambasada Germaniei la Bucureşti. 

Oficialii vor face apel la ţările participante să continue şi să dezvolte măsurile de sprijin 

pentru Republica Moldova de la prima conferinţă ministerială din 5 aprilie de la Berlin, 

de exemplu privind situaţia refugiaţilor din Ucraina, gestionarea frontierelor, securitatea 

energetică şi rezilienţa economică. 

În cursul după-amiezii, ministrul Annalena Baerbock va avea întrevederi cu prim-

ministrul Nicolae Ciucă şi cu ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu. Aceştia vor 

discuta pe teme legate de politica bilaterală şi europeană, se vor consulta cu privire la 

situaţia din Ucraina, precum şi intensificarea cooperării în domeniile politicii de 

securitate, economiei, climei şi energiei. 

Cei doi miniştri de Externe vor semna plicul prima zi cu timbrul comemorativ cu prilejul 

împlinirii a 30 de ani de la semnarea Tratatului de prietenie. În continuare va avea loc o 

întâlnire cu preşedintele Forumului Democrat al Germanilor din România. 

În prima parte a serii, ministrul Afacerilor Externe Annalena Baerbock se va deplasa în 

portul Constanţa, unde, împreună cu oficiali locali şi reprezentanţi ai unor companii 

germane, va discuta despre exporturile de cereale din Ucraina prin portul Constanţa. 

(Sursa: Agerpres) 
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• Rezoluție dedicată României în Congresul SUA, la împlinirea a 25 de 

ani a Parteneriatul Strategic dintre România și Statele Unite 

O rezoluție dedicată României a fost introdusă în Congresul SUA, la împlinirea a 25 de 

ani a Parteneriatul Strategic dintre România și Statele Unite, documentul reafirmând 

legăturile apropiate dintre cele două țări, „bazate pe un angajament comun față de 

libertate, democrație, statul de drept și prosperitate economică”. 

Potrivit unui comunicat al Ambasadei României în SUA, cei doi copreședinți ai Grupului 

de prietenie cu România din Congresul Statelor Unite ale Americii, membrii Camerei 

Reprezentanților Mike Turner și Debbie Dingell, care reprezintă cele două mari partide 

americane, Republican și Democrat, au introdus o rezoluție pentru a onora oficial borna 

de 25 de ani a Parteneriatului Strategic dintre România și Statele Unite. 

Rezoluția introdusă în Congresul american reafirmă „legăturile apropiate dintre România 

și Statele Unite, bazate pe un angajament comun față de libertate, democrație, statul de 

drept și prosperitate economică” și recunoaște eforturile României de a sprijini Ucraina 

în contextul invaziei ilegale și neprovocate a Rusiei, notând că „România oferă asistență 

critică poporului ucrainean, oferind refugiu și rute de trecere pentru cei peste un million 

de ucraineni care au fugit în fața invaziei Rusiei”. Textul complet al rezoluției poate fi 

accesat pe site-ul Congresului. 

Ambasadorul României în Statele Unite, Andrei Muraru, a punctat importanța 

Parteneriatului Strategic pentru parcursul euro-atlantic al României, pentru integrarea în 

NATO, pentru consolidarea democrației și a economiei românești: „Acest parteneriat a 

fost încheiat între guvernele noastre, însă este și un parteneriat între cetățenii noștri. 

Este o poveste de succes. Povestea nu ar fi însă completă fără recunoașterea rolului 

extraordinar pe care Congresul american și fiecare dintre cei prezenți l-au jucat în ultimii 

25 de ani în formarea, încurajarea și promovarea legăturilor puternice dintre statele 

noastre.” 

Mai mulți membri ai Senatului și ai Camerei Reprezentanților din Congresul Statelor 

Unite au fost prezenți și au adresat câteva cuvinte la evenimentul organizat în clădirea 

Capitoliului cu prilejul introducerii rezoluției în Congres, atât republicani – senatorul Rob 

Portman, reprezentanții Mike Turner (copreședinte al Grupului de Prietenie cu România  
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și liderul republican al Comitetului pentru Intelligence), Michael McCaul (liderul 

republican al Comitetului pentru Relații Externe), Robert Aderholt, cât și democrați – 

reprezentanții Eric Swalwell, Bill Keating (președinte al subcomitetului pentru Europa, 

energie, mediu și cyber din cadrul Comitetului pentru Relații Externe), Elissa Slotkin, John 

Sarbanes, printre alții, precizează sursa citată. 

De partea română, cei care au adresat câteva cuvinte în cadrul evenimentului organizat 

la Capitoliu au fost Ben-Oni Ardelean (PNL), vicepreședinte al Comisiei pentru politică 

externă din Camera Deputaților și Ana Cătăuță (PSD), vicepreședinte al Grupului PRO-

America din Camera Deputaților. Au mai fost prezenți, din partea Parlamentului 

României, Daniel Suciu (PSD), Alexandru Muraru (PNL), Sabin Sărmaș (PNL), Sorin 

Moldovan (PNL), Bogdan-Gruia Ivan (PSD). 

(Sursa: g4media.ro) 

 

• Prețul petrolului european a coborât sub 95 de dolari (-4%) și a 

revenit la nivelul dinaintea războiului din Ucraina 
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Cotația țițeiului Brent a scăzut cu peste 4% pe parcursul acestei ședințe de 

tranzacționare, sub 95 de dolari pe baril. Cotația a fost influențată de temerilor că ratele 

ridicate ale dobânzilor ar reduce și mai mult cererea de combustibil. 

Rata inflației din SUA, care a ajuns în iunie la 9,1%, a determinat investitorii să fie din ce 

în ce mai încrezători că Rezerva Federală va majora rata dobânzilor la sfârșitul acestei 

luni, aceștia așteptând o creștere de 1%. 

Datele Administrației americane pentru informații energetice (EIA) au evidențiat slăbirea 

cererii din SUA, importurile ajungând la 18,7 milioane de barili pe zi, cel mai scăzut nivel 

din iunie 2021. În același timp, criza coronavirusului din China continuă, ceea ce probabil 

va afecta și mai mult cererea de petrol. Importurile zilnice de țiței ale Chinei au scăzut în 

iunie la cel mai slab nivel din iulie 2018, deoarece rafinăriile anticipau ca industria să fie 

afectată de restricții, potrivit Reuters.  

Totodată, și prețurile petrolului american WTI au scăzut cu peste 5%, acesta 

tranzacționându-se la 91 de dolari pe baril, cel mai scăzut nivel din februarie, sub 

presiunea creșterii dolarului. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

• Europa a găsit sursa pentru a importa gaze: România și Ungaria nu 

vor avea acces 

Uniunea Europeană a ajuns la un acord neangajant cu Azerbaidjanul pentru a importa 

gaze naturale din această ţară în efortul de a-şi reduce dependenţa de energia rusească, 

scrie EUobserver. 

Oficiali de rang înalt azeri spun de mult timp că statele europene i-au abordat pentru a 

cumpăra gaze de la Azerbaidjan. Această ţară exportă deja gaze în UE printr-un 

gazoduct propriu, dar livrările au fost limitate de lipsa infrastructurii de conducte. 

Bulgaria, spre exemplu, are acces la gazele azere, dar Ungaria şi România nu pentru că 

au fost întârziate lucrările la un interconector esenţial între Grecia şi Bulgaria, informează 

News.ro. 
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Noul acord dintre UE şi Azerbaidjan, care extrage gaze din Marea Caspică, este 

caracterizat drept „strategic” şi prevede livrări de cel puţin 20 de miliarde de metri cubi 

pe an până în 2027. Oficialităţile azere au dezvăluit că în prima jumătate a acestui an 

ţara lor a exportat în Europa 5,4 miliarde de metri cubi de gaze naturale. Clienţi îi sunt şi 

Turcia şi Georgia. 

Exporturile din primul semestru sunt cu 25% peste cele din aceeaşi perioadă a anului 

trecut. Serbia, în mod tradiţional un aliat al Rusiei, a anunţat că intenţionează să-şi 

diversifice sursele de energie accesând gaze azere. Turkmenistan, ţară săracă în resurse 

energetice, intenţionează să importe gaze din Azerbaidjan şi are de gând să devină 

exportator către UE. 

Turcia exportă deja gaze în Bulgaria, care nu mai primeşte gaze de la Rusia. 

(Sursa: stiripesurse.ro)  


